
 

 

  

 

П Р О Т О К О Л   №  21 

от  извънредно  заседание на  

Постоянната Комисия по финанси и бюджет 

проведено на 26 септември 2024 г. 

 

Днес, 26 септември 2024 г., /вторник/ от 9.55 ч., зала 2, ет. 2, ул. „Московска“ 33 се 
проведе извънредно заседание на Постоянната комисия по финанси и бюджет, което се излъчва и 
във Facebook страницата на СОС 

 
Заседанието беше открито в 9.55 часа и ръководено от г-н Димитър Вучев - 

председател на Постоянната Комисията по финанси и бюджет. 
 
ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Колеги, добър ден. 
Откривам извънредното заседание на Постоянната комисията по финанси и 

бюджет, имаме шест точки в дневния ред, като една от точките отпадна – точка първа. 
При направената проверка на кворума на членовете на Постоянната комисия по 

финанси и бюджет беше установено, че към началото на заседанието участват  
присъствено следните общински съветници: 

1. Димитър Вучев – председател; 

2. Иван Таков – зам.-председател; 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател; 

4. Бойко Димитров; 

5. Емилия Ангелова; 

6. Росица Николова; 

7. Драгомир Иванов; 

8. Прошко Прошков; 

9.  Войслав Тодоров; 

10. Севделина Петрова; 

11. Вили Лилков 

12. Карлос Контрера. 

При проверка на кворума се установи, че отсъстват следните общински 
съветници: Андрей Зографски, Благовеста Кенарова, Ваня Тагарева, Екатерина Йорданова, 
Красимир Гълъбов 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Колеги, предлагам да гласуваме дневния ред:  
Има ли „против“? Няма. 
Има ли „въздържали се“? Няма. 
 

№ Поименно гласуване:   

1. Димитър Вучев – председател За 

2. Иван Таков – зам.-председател За 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател За 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591 https:council.sofia.bg 
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4. Бойко Димитров За 

5. Емилия Ангелова За 

6. Росица Николова За 

7. Драгомир Иванов За 

8. Прошко Прошков за 

9. Войслав Тодоров За 

10. Севделина Петрова За 

11. Вили Лилков За 

12 Карлос Контрера За 

 Общо гласували:   

  в т.ч.: 12 

                                 За 12 

                                Против - 

                               Въздържали се - 

 
Въз основа на гласуването комисия реши: 
Приема дневния ред на заседанието на комисията. 
Списъкът на присъстващите членове на комисията е приложен към Протокола – 

Приложение № 1 
Приетият дневен ред е приложен към протокола – Приложение № 2 
 
ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Преминаваме към точка 2 от първоначално обявения 

дневен ред. 

По т. 2 от дневния ред:  Доклад вх. № СОА24-ВК08-9756/3/09.09.24 г. относно 
процедура по чл. 15, ал. 3 и ал. 5 от Закона за устройство на територията /ЗУТ/, във връзка с 
изменение на ПУП-ИПР и образуване на нов УПИ VII571,1175 - „за производство, склад, офиси и 
сервиз“, кв.3А, м.НПЗ „Искър – север“ I-ва част, район „Искър“, гр. София, становище вх. № 
СОА24-ВК08-9756/4/24.09.24 г., с вносител: Ясен Русев – кмет на район Искър 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:  Доклад, относно процедура по чл. 15, ал. 3 и ал. 5 от Закона 
за устройство на територията /ЗУТ/, във връзка с изменение на ПУП-ИПР и образуване на 
нов УПИ VII571,1175 - „за производство, склад, офиси и сервиз“, кв.3А, м.НПЗ „Искър – север“ I-
ва част, район „Искър“, гр. София, становище вх. № СОА24-ВК08-9756/4/24.09.24 г. 

Колеги, това е доклад, който гледахме на предишното редовно заседание на 
комисията. 

Господин Русев, както стана ясно тогава нямаше становище за 
законосъобразност, би трябвало да е налично, така ли е? 

ЯСЕН РУСЕВ – кмет на район Искър: Да. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Колеги имате ли въпроси и коментари по доклада? Няма. 

Искам да отбележа, че имаме промяна на проекта за  решение в Комисията по 
икономика, в края на точка ІV от проекта за решение вместо „цените по точка 2“ да се 
запише „цени по точка ІІІ“.  

Това е промяната, която колегите са приели. 

Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, се взе следното решение: 

        1.Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение, като се 
присъединява към становището на водещата ПК по икономика, собственост и дигитална 
трансформация. 

 

№ Поименно гласуване:   
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1. Димитър Вучев – председател За 

2. Иван Таков – зам.-председател За 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател За 

4. Бойко Димитров За 

5. Емилия Ангелова За 

6. Росица Николова За 

7. Драгомир Иванов За 

8. Ваня Тагарева За 

9. Прошко Прошков за 

10. Войслав Тодоров 
Въздържал 

се 

11. Севделина Петрова За 

12. Вили Лилков За 

13. Карлос Контрера 
Въздържал 

се 

 Общо гласували:   

  в т.ч.: 13 

                                 За 11 

                                Против - 

                               Въздържали се 2 

 
Приема се точката. 
Преминаваме към точка 3 от дневния ред.  

По т. 3 от дневния ред:  Доклад вх.№ СОА24-ВК66-4533/3/20.09.2024 г. относно 
даване на съгласие за кандидатстване на Столична община като Главен градски орган – 
водещ партньор, в партньорство с „Асоциация за развитие на София“ (АРС), Национален 
институт по метеорология и хидрология (НИМХ), Софийски университет (СУ), „Клийнтех 
България“, и общините на град Брага, Португалия и гр. Талин, Естония с проектно 
предложение „Да действаме заедно – да постигнем устойчивост: Генерирани от граждани 
данни и обединяването им с цел смекчаване на рисковете, свързани с топлината“ за 
финансиране по Трета покана на Европейската градска инициатива, с вносители: Никола 
Барбутов – зам.- кмет на СО и Иван Гойчев – зам. кмет на СО 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:  Доклад, относно даване на съгласие за кандидатстване 
на Столична община като Главен градски орган – водещ партньор, в партньорство с 
„Асоциация за развитие на София“ (АРС), Национален институт по метеорология и хидрология 
(НИМХ), Софийски университет (СУ), „Клийнтех България“, и общините на град Брага, 
Португалия и гр. Талин, Естония с проектно предложение „Да действаме заедно – да 
постигнем устойчивост: Генерирани от граждани данни и обединяването им с цел 
смекчаване на рисковете, свързани с топлината“ за финансиране по Трета покана на 
Европейската градска инициатива. 

Заповядайте, господин Барбутов за кратко представяне. 
НИКОЛА БАРБУТОВ – зам.-кмет на СО: Благодаря Ви, господин председател. 
Това е един от най-амбициозните ни проекти, които се опитваме да проведем, гр. 

София, ще бъде водещ партньор в международен консорциум. Освен Прага и Талин най-
вероятно третият ни партньор ще бъде град Лимасол в Кипър. Накратко за проекта. Искаме 
да надградим ситуационните центрове в Столична община и да изградим такъв, който 
алгоритъм или т.нар. изкуствен интелект да може да забелязва определени събития. В 
момента това е разказвам през дейности в изменение на климата, тъй като това е и 
приоритета на програмата, но искаме да бъде надграден генерално този Ситуационен 
център да разпознава и събития от сферата на сигурността, като давам примери. 
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Камерите за наблюдение на София, конкретно този проект ще се реализира в район „Красна 
поляна“ тъй като има нужда от голяма изчислителна мощ, не разполагаме с толкова много 
сървъри, но тестово се прави в „Красна поляна“. Да забелязваме определен вид събития. 
Цитирам ви няколко такива – инсталиране на сензори и датчици за звук в Западен парк, за да 
можем да чуваме бъгита или резачки, ако има активирани. Допълнително инсталиране на 
камери в район „Красна поляна“ където да можем да забелязваме горящи кофи, сензори за 
чистотата на въздуха, където да се засичат определени газове или ако има запалено 
сметище. Допълнителни сензори за температура и да можем да изградим карта на района 
къде има топлинни острови да имаме интервенция в тях, но общо цялото намерение на 
програмата е от бюджета на Столична община да инсталираме хардуер в района, който да 
може автоматично да среди за събития, а за партньорите ни бюджета да бъде интегриране 
на платформа, която автоматично да разпознава данните получени от тези сигнали и да 
изпраща проактивно, а не реактивно сигнали към структурите на Столична община, за да 
можем да реагираме на подобни събития. 

В момента тъй като приоритетът, както казах е борба с изменение на климата и 
имаме едни допълнения към него, изисквания да събираме данни освен от автоматични 
сензори ще раздадем и температурни датчици на жители на района, в които да измерват 
температурата на определени оживени места, така че да знаем къде има топлинни острови  
в района и част от интервенциите, които ще бъдат в по-малък мащаб от хардуерните, 
които казах, ще бъдат за изграждане на температурни убежища, които да бъдат или 
инсталации с водна мъгла, или климатична стая в района на пазар „Красна поляна“ и засаждане 
на дървесна растителност в места където имаме топлинен остров, но както казах по-рано 
основния фокус е платформата за автоматично разпознаване на определени градски 
събития в момента с фокус към измененията на климата и с възможност за надграждането 
към сигурност. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Благодаря, господин Барбутов. 
Колеги, заповядайте. 
ЗАМ.-ПРЕДС. ПЛАМЕН ДАНАИЛОВ: Моят въпрос е, бюджетът как ще бъде 

разпределен, защото все пак сумата не е голяма, но не и малка, която се изисква от нас като 
самоучастие – 800 хиляди  лева? Тоест, ние като даваме съгласие как ще бъдат разпределени 
сумите по дейностите, които вие описахте и разбира се, много е хубаво да пазим особено 
Западния парк, роден съм в Трета градска, навремето когато имаше родилно отделение там, 
това е много близо до Западния парк и съм израснал в този парк, какво ще се случва, иначе 
безспорно е така, има незаконна сеч там и мисля, че едва ли тук на тази маса, и който ни слуша 
има някакви съмнения, но като се инсталират тези датчици, което е добра идея какво ще 
последва. 

Имам два въпроса. Единият е, как ще бъде разпределен бюджетът по-конкретно. 
Вторият въпрос е за тези датчици допълнителни. 

НИКОЛА БАРБУТОВ – зам.-кмет на СО: Благодаря за въпросите, общият бюджет на 
програмата, с който ние кандидатстваме е приблизително около 6 милиона евро, но имаме и 
партньори, които имат различни видове дейности. От бюджета на Столична община голяма 
част, над 80 % от инвестициите ще бъдат, както казах в хардуер, който става 
собственост на Столична община. Част от другите бюджети са за партньора ни, който ще 
реализира тази платформа, в момента водим преговори с три различни компании, искаме да 
видим техните решения и нямаме избран изпълнител. Част от бюджета отива за НИМХ, 
които ще инсталират цялата инфраструктура за мерене на температурата, за 
репликаторните градове Талин, Брага и Лимасол също има отделни бюджети. Софийският 
университет, които трябва да направят частта, разработката и института към 
Софийския университет за точно това, което и вие споменахте господин Таков, да можем 
когато имаме сензора да знаем какви видове звуци търсим, които ще индикират 
автоматично. Не е задължително да бъде моторна резачка, може да бъде стрелба с оръжие, 
може да бъде бъги или определени или някакъв вид АТВ, което се движи в парка или друг вид 
събития, които автоматично да индикират. Не търсим шум от разговор, търсим определен 
звуков шум в случая на парковете, който да индикира автоматично на този Ситуационен 
център. Разбира се, това е за звуковите, а другите вече ги споменах, ако говорим за чистота 
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на въздуха търсим, от рода на сероводород, защото се гори определен вид боклук. Ако 
говорим за камерите търсим те да забелязват горяща кофа или лежащ човек, който е 
възможно да е получил някакъв вид инсулт от горещината или търсим автоматично 
разпознаване на определен вид събития, които ще бъдат разработени в съответствие със 
Софийския университет като видове дейности. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Благодаря, господин Барбутов. 
Колеги, заповядайте за други коментари и въпроси? Няма. 

Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, се взе следното решение: 

        1.Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

№ Поименно гласуване:   

1. Димитър Вучев – председател За 

2. Иван Таков – зам.-председател За 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател За 

4. Бойко Димитров За 

5. Емилия Ангелова За 

6. Росица Николова За 

7. Драгомир Иванов За 

8. Ваня Тагарева За 

9. Прошко Прошков за 

10. Войслав Тодоров За 

11. Севделина Петрова За 

12. Вили Лилков За 

13. Карлос Контрера За 

 Общо гласували:   

  в т.ч.: 13 

                                 За 13 

                                Против - 

                               Въздържали се - 

 
Преминаваме към точка 4 от дневния ред. 

По т. 4 от дневния ред:  Доклад вх.№ СОА22-ВК66-4093/47/20.09.2024 г. относно 
даване на съгласие за заемообразно отпускане на средства от бюджета на Столична община 
за разплащане на разходи свързани с изпълнението на проект „CLIMABOROUGH: Изграждане на 
зелени и климатично-неутрални градски центрове“, финансиран със Споразумение за 
отпускане на безвъзмездни средства № 101096464 по покана: “Изследователски и 
иновационни действия в подкрепа на изпълнението на мисията за климатично неутрални и 
интелигентни градове (HORIZON-MISS-2021-CIT-02)” на Програма “Хоризонт Европа”, с 
вносител: Иван Гойчев – зам. кмет на СО. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:  Доклад, относно даване на съгласие за заемообразно 
отпускане на средства от бюджета на Столична община за разплащане на разходи свързани 
с изпълнението на проект „CLIMABOROUGH: Изграждане на зелени и климатично-неутрални 
градски центрове“, финансиран със Споразумение за отпускане на безвъзмездни средства № 
101096464 по покана: “Изследователски и иновационни действия в подкрепа на изпълнението 
на мисията за климатично неутрални и интелигентни градове (HORIZON-MISS-2021-CIT-02)” 
на Програма “Хоризонт Европа”. 

Кой ще докладва от името на господин Гойчев. 
Заповядайте. 
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ДОБРИНКА БЛАГОВА – директор на дирекция „Дигитализация“ в СО: Накратко ще 
представя проекта. Работим по този проект за изграждане на Зелени климатични неутрални 
градски центрове от началото на 2023 година, като основната цел на проекта е 
консорциумът, който се състои от 30 държави, а основата цел е всички градове, които 
участват в този проект да реализират по един пилотен проект, който да бъде 
впоследствие мащабиран, като иновативен пилотен проект. По принцип има две теми, 
които се разглеждат в два различни хъба – транспорт и мобилност и кръгова икономика, 
като София е водещ град по темата „Транспорт и градска мобилност“. Проектът 
продължава 48 месеца. Подписано е споразумение за безвъзмездна финансова помощ по 
Програма „Хоризонт Европа“. 

Получили сме авансово плащане през месец януари 2023 година, като разходваните 
средства към момента са около 90 хиляди – разходи за персонал, 16 хиляди разходи за 
пътувания и командировки и 36 хиляди за среща на градовете, тъй като при самото 
представяне на проекта помолиха София да бъде първия град, който да посрещне 
консорциума. 

На 15 юли представихме първия технически и финансов отчет през водещия 
партньор „Анчи“ – Тоскана, които го приеха и очакваме междинно плащане, с което да 
възстановим тези 60 000 лева, които молим да бъдат отпуснати като заемообразни 
средства. Изхарчили сме авансово 141 000 лева, но това е аванса. Нямаме санкция, имаме 
одобрен технически и финансов доклад от водещия партньор. В момента целият бюджет на 
проекта е 206 хиляди евро. Ние до момента сме получили едно авансово плащане през месец 
януари и очакваме след като бъде одобрен, а той вече е одобрен, да има период, в който 
Европейската комисия трябва да одобри финансовия отчет и ще получим следващото 
междинно плащане, с което ще върнем съответно средствата. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Благодаря Ви. 
Колеги, заповядайте за коментари и въпроси? Няма. 

        Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, придружен с положителното 
становище на ПК по международно сътрудничество и туризъм, европейски програми и 
проекти, се взе следното решение: 

        1.Комисията, като водеща,  не подкрепя  доклада с приложения проект за решение. 

 

№ Поименно гласуване:   

1. Димитър Вучев – председател 
Въздържал 

се 

2. Иван Таков – зам.-председател 
Въздържал 

се 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател 
Въздържал 

се 

4. Бойко Димитров За 

5. Емилия Ангелова За 

6. Росица Николова За 

7. Драгомир Иванов За 

8. 
Ваня Тагарева 

Въздържал 
се 

9. 
Прошко Прошков 

Въздържал 
се 

10. Войслав Тодоров За 

11. Севделина Петрова 
Въздържал 

се 

12. Вили Лилков За 

13. Карлос Контрера За 
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 Общо гласували:   

  в т.ч.: 13 

                                 За 6 

                                Против - 

                               Въздържали се 7 

 
Преминаваме към точка 5 от дневния ред. 
 
 
По т. 5 от дневния ред:  Доклад вх.№ СОА18-ПП00-4/166/20.09.2024 г. относно 

доброволно възстановяване на аванс, изплатен от Програмния оператор на Програма 
„Възобновяема енергия, енергийна ефективност, енергийна сигурност” на Столична община, 
по силата на Договор за безвъзмездна финансова помощ рег. № BGENERGY-1.002-0005-C01 от 
10.03.2022 г., с предмет: „Изграждане на геотермални и реконструкция на вътрешно-
отоплителни инсталации в две детски градини на територията на район „Кремиковци”, 
Столична община”, с вносител: Иван Василев – зам. кмет на СО. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:  Доклад, относно доброволно възстановяване на аванс, 
изплатен от Програмния оператор на Програма „Възобновяема енергия, енергийна 
ефективност, енергийна сигурност” на Столична община, по силата на Договор за 
безвъзмездна финансова помощ рег. № BGENERGY-1.002-0005-C01 от 10.03.2022 г., с 
предмет: „Изграждане на геотермални и реконструкция на вътрешно-отоплителни 
инсталации в две детски градини на територията на район „Кремиковци”, Столична община” 

Кой ще докладва от името на господин Василев, заповядайте. 
ДЕСИСЛАВА ХРИСТОВА – главен експерт в направление „Обществено 

строителство“ в СО: За съжаление един провален проект, който трябва по който трябва да 
възстановим аванса, който ни е отпуснат от програмата.  

През месец март 2022 година е сключен Договор за БФП за изграждане на 
геотермална инсталация в две детски градини в Бухово и Челопечене.  

Проведени са обществени поръчки, като в първоначално обявеният срок не се е 
явил строител, който да пожелае да изпълни този договор. Удължен е срокът за 
обществената поръчка. 

През месец май 2023 година са сключени договори с един и същ строител „Евробау 
инженеринг Груп“ за извършване на СМР дейностите в двете детски градини. Допълнително 
е възложен строителен надзор на „Софинвест“ и съответно са сключени договори за одит 
по проекта, това са задължителните и за публичност.  

Започнали са СМР дейностите, като през месец юни 2023 година заради дъждове, 
заради учебно-възпитателни дейности в двете детски градини е спряно строителството. 
Извършена е подмяна на радиаторите в едната детска градина и съответно при подмяната 
на радиаторите е установено, че са компрометирани и хоризонталните разводки на 
отоплителната инсталация там и са подменени за сметка на бюджета на Столична община, 
тъй като не са били предвидени в проекта, но  на стойност около 40 хиляди. 

Провеждани са ежеседмични срещи с изпълнителите на обекта, но от август 
2023 година се установява, че строителството е в затихващ етап. Строителят не се 
явява, не извършва СМР дейности. Няколко пъти са правени опити да се поднови 
строителството и в крайна сметка в края на годината се е помислило за прекратяване на 
тези договори с „Евробау инженеринг Груп“. Потърсена е друга възможност за възлагане или 
на „Софекострой“ за довършване на строителството, или с други фирми, които са 
извършвали такива инсталации.  

В крайна сметка колегите са проучили други методи за поставяне на 
съответните серпентини, а не с хоризонтален, а с вертикален монтаж, което по данни щяло 
да оскъпи проекта с още около 1 милион лева, първоначалната стойност е около половин 
милион лева проекта. Всъщност  поради това, че няколко пъти е удължаван договорът за 
БФП. В крайна сметка е взето решение през месец април 2024 година да бъде прекратен 



 
 

8 
 

договорът за БФП и през август получихме писмо от програмата за възстановяване на 
преведения аванс на стойност около 180 хиляди. 

От него имаме изхарчени около 140 хиляди, в момента по сметката на проекта има 
около 40 хиляди, които можем да възстановим, но ни трябват още около 140 хиляди от 
бюджета на Столична община за да върнем на програмата. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Благодаря. 
Заповядайте, господин Барбутов. 
НИКОЛА БАРБУТОВ – зам.-кмет на СО: Благодаря, господин председател. 
Това беше един от първите проблеми, с който се сблъсках при постъпването ми 

в Столична община и имахме над пет срещи с Министерството на енергетиката, които се 
УО на тези средства. Направихме абсолютно всичко възможно те да не бъдат загубени, при 
хипотезата, че сега „Евробал инженеринг“ не искаше да продължи работата. Имахме текуща 
среща с друг изпълнител, който беше правил по тази програма в Ямбол въпросните детски 
градини. Опитвахме се и евентуално със собствено предприятие „Софекострой“ както беше 
споменато да довършим текущият проект, но и в двата случая имаше проблем 
„Софекострой“ нямаха капацитета да го завършат. Другите фирми трябваше да минат през 
обществена поръчка не можеха да бъдат вкарани просто така в този проект. Дълбочинният 
сондаж, който беше решение евентуално за промяна на проекта изменяше 
характеристиките на проекта и енергийната ефективност, която щяхме да постигнем и в 
допълнение това, че трябваше да се изхарчи в допълнение над 1 милион по двете детски 
градини, така че направихме всякакви възможни усилия, но всяка една от хипотезите за 
довършване на тези детски градини беше или щеше да отнеме много време, или беше 
незаконосъобразна. Така че, моето уверение е, и лично аз съм присъствал на много срещи с 
министерството, не можахме да се срещнем с изпълнителя, той нямаше желание за среща 
доколкото знам районният кмет на „Кремиковци“ е имал срещи с него, но той не искаше да 
завърши проекта. Знам, че в момента са предприети и съдебни претенции към изпълнителя 
за възстановяване на несвършената работа, за неустойки по проекта ,но конкретно за 
завършване на обекта при хипотезата от ноември нататък, крайният срок на програмата 
беше април и нямаше как да се довърши. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Благодаря. 
Заповядайте, колеги за други коментари?  
ДЕСИСЛАВА ХРИСТОВА – главен експерт в направление „Обществено 

строителство“ в СО: Искам да направя само едно допълнение, тъй като доклада го 
подготвяхме в края на месец август, по повод на лихвите искам да обърна внимание, че до 
началото на септември 5 – 6 септември имахме срок гратисен, в който можехме да приведем 
доброволно аванса. От този момент нататък започват да ни текат лихви, не знаем колко ще 
бъдат, така че бих искала да предложа, ако може да се допълни „включително и неизчислените 
лихви в случай на просрочие“ към решението.  

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Ако може конкретно в проекта за решение да кажете къде 
и как да бъде добавено, за да бъдем максимално точни. 

ДЕСИСЛАВА ХРИСТОВА – главен експерт в направление „Обществено 
строителство“ в СО: Включително и дължимите лихви в случай на просрочие на плащането. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Добре. 
Други коментари и въпроси? 
Заповядайте, господин Лилков. 
ВИЛИ ЛИЛКОВ – общински съветник: Искам да попитам ще си платим всичко 

разбира се, но как довършваме този проект? 
ДЕСИСЛАВА ХРИСТОВА – главен експерт в направление „Обществено 

строителство“ в СО: В едната детска градина, всъщност остава съществуващото 
отопление, като са подменени радиаторите в едната детска градина и както казах вече 
хоризонталните разводки защото са били компрометирани. За изкопаването на дупката, 
където е трябвало да се разположат серпентините е разрушена оградата на едната детска 
градина. Ще си я възстановим и ще бъде затворена дупката, тоест отопление в детските 
градини в момента има, да не е природосъобразно и геотермално, каквато е била 
първоначалната идея. 
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ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Колеги, имате ли други коментари и въпроси? Няма. 

        Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, придружен с положителното 
становище на ПК по международно сътрудничество и туризъм, европейски програми и 
проекти, се взе следното решение: 

        1.Комисията, като водеща, подкрепя доклада с приложения проект за решение, като 
предлага следното изменение: 

В т. 2 от проекта за решение, след текста: „…..отпуснатия аванс 178 302,49 лева“ да се 
добави следния текст: „ ,включително и дължимите лихви, в случай на просрочие на 
плащането“ 

 

№ Поименно гласуване:   

1. Димитър Вучев – председател За 

2. Иван Таков – зам.-председател За 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател За 

4. Бойко Димитров За 

5. Емилия Ангелова За 

6. Росица Николова За 

7. Драгомир Иванов За 

8. Ваня Тагарева За 

9. Прошко Прошков За 

10. Войслав Тодоров За 

11. Красимир Гълъбов За 

12. Севделина Петрова За 

13. Вили Лилков За 

14. Карлос Контрера За 

 Общо гласували:   

  в т.ч.: 14 

                                 За 14 

                                Против - 

                               Въздържали се - 

 
Преминаваме към точка 6 от дневния ред. 
По т. 6 от дневния ред:  Доклад вх.№ СОА24-ВК66-8210/20.09.2024 г. относно 

заемообразно отпускане на средства от бюджета на Столична община за разплащане на 
разходи по договори за изпълнение на Интегриран проект „Българските общини работят 
заедно за подобряване на качеството на атмосферния въздух” по Програма LIFE на 
Европейския съюз (ЕС), с вносител: Надежда Бобчева – зам.-кмет на СО. 

 
 
ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:  Доклад, относно заемообразно отпускане на средства от 

бюджета на Столична община за разплащане на разходи по договори за изпълнение на 
Интегриран проект „Българските общини работят заедно за подобряване на качеството на 
атмосферния въздух” по Програма LIFE на Европейския съюз (ЕС). 

 
Госпожо Бобчева, заповядайте. 
НАДЕЖДА БОБЧЕВА – зам.-кмет на СО: Благодаря Ви. 
Уважаеми господин председател, това е един от проектите, по които става 

подмяна на отоплителните уреди за по-чистия въздух. Този проект за разлика от големите 
по Програма „Околна среда“ има ограничен териториален обхват, той е само на 
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територията на селата Волуяк, Мрамор, кв. Обеля, в район „Връбница“, кв. „Требич“ в район 
„Надежда“, кв. „Филиповци“ в район „Люлин“, село Бусманци и кв. „Димитър Миленков“ в район 
„Искър“, село Казичене, село Кривина в район „Панчарево“, село Владая, село Мърчаево в район 
„Витоша“, село Кубратово, село Негован, Световрачене и Чепинци в район „Нови Искър“. 

Както знаете проекта първоначално е бил предвиден само за подмяна на 
отоплителните урди, които са уреди на пелети и на газ от 2022 година е допустима подмяна 
на климатици. От тази гледна точка сме засилили набирането на заявления от гражданите. 
Към месец август 2024 година през тази година сме монтирали 1522 уреда, от които 1512 
климатици и 10 отоплителни уреди на пелети. По договор са от 2023 година в голямата си 
част, а самия проект стартира през 2018 година, просто ние в момента го приключваме. 

Към момента са обявени обществени поръчки за монтаж на нови 600 уреда. 
Предвидените в бюджета средства от 3 милиона 400 хиляди ние вече разплатихме във 
връзка с монтажите, които сме направили тази година и за новите договори имаме пари само 
за аванс. Не ни достигат тези 540 хиляди лева, които трябва да разплатим. Имаме заявления 
нови – 441, които ще придвижим в следващата 2025 година. Самият проект трябва да 
приключи през 2025 година и евентуално финалните разплащания трябва да бъдат през 2026 
година. Това е всъщност финалната права на проекта. Вече сме достигнали изпълнение на 
индикатор от 52,28 %, надявам се да постигнем по-голям.  

Тъй като съм вносител и тук коментирахме с колегите от направление „Финанси“ 
в самия проект на решение предлагам, да не бъде в размер „на 540 000 лева“, а да бъде в размер  
„до 540 000 лева“. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Господин Данаилов, заповядайте. 
ЗАМ.-ПРЕДС. ПЛАМЕН ДАНАИЛОВ: Един кратък коментар, от една страна и честно 

казано гледайки бройките и общата сума ми се струва, че климатиците, които закупуваме са 
малко по-скъпи отколкото, ако всеки би отишъл да си го купи единично. Това е един коментар. 

Другият е, вие смятате ли, че тази програма има смисъл изобщо да трябва да 
продължаваме в тази насока? 

Знам, че всякакви глупости се правят от Парламента, включително и това да 
отлагаме за пореден път неспазването на европейски директиви, както за такса „Смет“, 
така и за излизане на битовите потребители на свободен пазар. Не им правим добро на тези 
хора. Трябва да насърчаваме използването на „Топлофикация София, като основен източник, 
включително да се предвиди в програми, вместо да се харчат такива пари, защото не им 
правим услуга на тези хора. Ще започнат да плащат значително по-скъпо, без да плашим, 
цената на тока за битовите потребители ще се повишава, такъв е животът. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Заповядайте. 
ДРАГОМИР ИВАНОВ: Господин председател, уважаеми колеги, излизайки на 

свободния пазар цената ще  се случва нощната ще е през ПАВЕЦ, през батерии, тоест ще 
бъдем на  съвсем различни нива ценови и в момента всички хора, които се бутат да си слагат 
климатици ще се окаже, че нощната енергия и бидейки отоплявайки се те на нощна енергия 
ще бъде няколко пъти по-скъпа. Така, че може би фокусът на програмата трябва да отиде 
към пелети, към термопомпи, но да го презентираме повече, защото видно е, че 80 % от 
средствата са за климатици, а те няма да бъдат ОК съвсем скоро.  

НАДЕЖДА БОБЧЕВА – зам.-кмет на СО: Искам да уточня, че този проект е 
стартирал през 2018 година, както можете да предположите е имало съвсем друга реалност. 
Палетите и газта са допустими опции и те са избрани от част от тези, които са пожелали. 
За новия проект, за който говорим този по Програма „Околна среда“, който в момента тече 
избор на изпълнители има предвидени опции и термопомпи и топлофикация, има предвидени 
и соларни панели, и там нещата са по-широки. 

Това, тук просто трябва да го завършим и да предадем окончателния доклад към 
Европейската комисия. Такава е била реалността в този момент, така и в момента го 
продължаваме. Да не можем да избираме тук „Топлофикация“ просто, защото някои от 
населените места не са топлофицирани, няма как в тези населени места да се случват тези 
неща.  

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Други, коментари и въпроси? 
Заповядайте, госпожо Тагарева. 
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ВАНЯ ТАГАРЕВА – общински съветник: Благодаря, ще подкрепя докладът, но се 
радвам, че направи колегата Бобчева следното уточнение, че всъщност вашата засилена 
работа е в резултат от продължаване на договорите от предходния мандат, в който кмет 
беше госпожа Фандъкова. 

Така, че това е важно уточнение, което следва да направя и нещо друго, колеги бих 
искала да обърна внимание, каква е спешността на тези доклади, които днес гледаме. 
Очевидно в по-голямата си част са свързани с проекти, и не виждам нещо, което внезапно да 
се е случило, че да трябва като допълнителна точка и в момента ви обръщам внимание, че е 
единадесет без двадесет и пет – какво наложи госпожа Бобчева е тук и може би това беше 
уместен въпрос и към останалите вносителите, вие да ни подлагате на това нещо днес да 
гледаме близо един час вашите извънредни и много спешни незнайно поради каква причина 
доклади? 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Благодаря, госпожо Тагарева. 
И аз същото щях да кажа, но може би на сесията, но ще отбележа, че докладите са 

внесени преди Председателски съвет миналата седмица, тоест  може би топката е в 
Председателски съвет и съответно до самия председател, който е преценил да ги включи 
по-късно след Председателски съвет, където вие не сте се уговорилИ и да бъдат включени 
докладите. 

Опитвам се да кажа, че може би  вината не е на самата госпожа Бобчева в случая и 
на предишните вносители. 

Присъединявам се към това, което вие казвате, че няма спешност на самите 
доклади, това е факт. Очевиден проблем на комуникация, но се опитвам да кажа, че проблемът 
в комуникацията е на ниво Председателски съвет, а не на ниво Общински съвет и госпожа 
Бобчева и останалите вносители, поне това е моето мнение. 

Апел към Вас и към всички, които са участници просто да уточните тези неща в 
този формат. 

Други коментари и въпроси? Няма. 
Имаме положителни становища от останалите комисии, към които е разпределен 

докладът.  

        Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, придружен с положителните 
становища на ПК по опазване на околната среда, земеделие и гори и ПК по международно 
сътрудничество и туризъм, европейски програми и проекти, се взе следното решение: 

        1.Комисията, като водеща, подкрепя доклада с приложения проект за решение, като 
предлага следното изменение: 

В т. 1 от проекта за решение, вместо: „…в размер на“ да се запише: „ в размер до“ 

№ Поименно гласуване:   

1. Димитър Вучев – председател За 

2. Иван Таков – зам.-председател За 

3. Пламен Данаилов – зам.-председател За 

4. Бойко Димитров За 

5. Емилия Ангелова За 

6. Росица Николова За 

7. Драгомир Иванов За 

8. Ваня Тагарева За 

9. Прошко Прошков за 

10. Войслав Тодоров За 

11. Красимир Гълъбов За 

12. Севделина Петрова За 

13. Вили Лилков За 

14. Карлос Контрера За 
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 Общо гласували:   

  в т.ч.: 14 

                                 За 14 

                                Против - 

                               Въздържали се - 

 
Приема се точката. 
Благодаря ви за участието.  
Поради изчерпване на дневния ред на заседанието, председателят на 

Постоянната комисия по финанси и бюджет закри заседанието в 10.30 часа. 
Протоколът е изготвен на  30.09.2024 г. 

 

        Изготвил: Емилия Даскалова 

 
/Главен експерт/ 

/п/ 

Председател на 
 постоянната  комисия по ФИНАНСИ 

И БЮДЖЕТ          ДИМИТЪР ВУЧЕВ 
        
          30.09.2024 г. 
                                                /п/ 

 

Зам. председател на 
Постоянната  комисия по ФИНАНСИ 

И БЮДЖЕТ 
            ИВАН ТАКОВ 
                          /п/ 

            30.09.2024 г. 
                         
 
 
 

Зам. председател на  
постоянната  комисия по ФИНАНСИ 

И БЮДЖЕТ 

     ПЛАМЕН ДАНАИЛОВ 
                         /п/ 
 

                            30.09.2024 г. 


